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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
• REZULTAT OFICIAL. Moțiunea de cenzură împotriva Guvernului Tudose a fost respinsă 
Guvernul Tudose se confruntă joi cu prima moțiune de cenzură în Parlament, însă nu are emoții - sunt șanse slabe 
ca demersul opoziției să aibă succes. De altfel, președinții celor două Camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea și 
Călin Popescu-Tăriceanu, nu au participat la dezbateri, preferând să meargă la o discuție cu organizația de 
pensionari a PSD.  
ACTUALIZARE 14:14 Moțiunea nu a întrunit suficiente voturi pentru a determina căderea Guvernului Tudose. Au 
fost 159 de voturi pentru, trei împotrivă și 23 de abțineri. 
Din totalul celor 465 de parlamentari, au fost prezenți 317. Dintre aceștia, au votat doar 185, în felul 
următor: pentru  - 159, contra - 3, abtineri - 23. 
Moțiunea a fost declarată oficial ca respinsă. 
ACTUALIZARE 14:00 Votul la moțiunea de cenzură s-a încheiat. Potrivit informațiilor Digi24, moțiunea a fost 
respinsă. Pentru moțiune ar fi votat 156 de parlamentari, dar pentru a trece, era nevoie de 234 de voturi în 
favoarea moțiunii. 
În scurt timp sunt așteptate și rezultatele oficiale. 
ACTUALIZARE 13:15 Dezbaterile s-au încheiat mai repede decât era preconizat și a început deja votul la moțiunea 
de cenzură.  Votul a început cu citirea listei membrilor Guvernului care sunt şi parlamentari şi care au spus că nu 
votează.  Parlamentarii social-democraţi au stat în sală doar în timpul discursului lui Tudose. 
Votul este secret cu bile, fiind necesare voturile majorităţii senatorilor şi deputaţilor pentru ca moţiunea să 
treacă. 
Iată care este raportul de forțe din Parlament: 
 
ACTUALIZARE 12:38 Vorbește fostul președinte Traian Băsescu, din partea PMP. „Programul Dragnea-Vâlcov va 
duce țara într-o situație foarte dificilă”, spune liderul PMP, care prezintă o serie de măsuri ce ar trebui oprite, 
respectiv luate. 
ACTUALIZARE 12:30 Deputatul PNL de Alba Iulia Florin Roman oferă un moment inedit. Aduce, la tribuna 
Parlamentului, mai multe produse alimentare - ouă, unt, ulei, ciocolată- pentru a da exemple de scumpiri. La 
sfârșitul discursului, i-a oferit premierului un ou de ciocolată și i-a „predat” ștafeta cartonului cu ouă următorului 
vorbitor: Traian Băsescu. Detalii, aici. 
Ulterior, întrebat de ziariși, premierul a spus că nu a mâncat oul de ciocolată, ci l-a mâncat pe jumătate 
vicepremierul Marcel Ciolacu. Întrebat ce jucărie-surpriză era înăuntru, a spus că „o fetiță”. 
ACTUALIZARE 12:10 Președintele USR Dan Barna a declarat de la tribuna Parlamentului în dezbaterea moțiunii de 
cenzură că, până acum, guvernul condus de Mihai Tudose a îndeplinit doar 3% din programul de guvernare, în 
condițiile în care, în vară, coaliția PSD-ALDE și-a demis propriul guvern pentru că a realizat „doar 13 la sută” din 
programul de guvernare. Detalii și video, aici. 
ACTUALIZARE 12:04 Prim-ministrul și-a încheiat discursul, iar parlamentarii coaliției încep să părăsească din nou 
sala. 
De altfel, și liderul PSD, Liviu Dragnea, a intrat în plenul reunit al Parlamentului doar pentru a fi prezent la 
discursul prim-ministrului Mihai Tudose, părăsind sala imediat ce şeful Guvernului a terminat de vorbit. În timpul 
dezbaterilor pe moțiune, el a participat, alături de Călin Popescu-Tăriceanu, la o discuție cu pensionarii PSD, care a 
avut loc tot la Parlament. (Ulterior, la încheierea discuțiilor cu pensionarii, Liviu Dragnea a declarat că a avut o 
discuție „de suflet”. Întrebat de jurnaliști dacă a vorbit cu pensionarii și despre dosarul său penal, Liviu Dragnea a 
spus „da” și a plecat nervos. Detalii și video, aici) 
Între timp, continuă dezbaterea moțiunii, cu discursul Ralucăi Turcan, din partea PNL. 
 „PSD rămâne în mod evident cel mai mare duşman al democraţiei şi la fel de intolerant cu libertatea de 
exprimare ca în anii '90. Este limpede pentru toată ţara că liderii actualei coaliţii de guvernare aleargă într-o 
direcţie opusă României. Acţiunile acestui Guvern sunt din ce în ce mai evident orientate împotriva interesului 
naţional. Se guvernează împotriva cetăţenilor, iar sfidarea şi aroganţa de care aţi ajuns să daţi dovadă au atins 
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cote greu de imaginat. Domnilor absenţi, Dragnea şi Tăriceanu, domnule Tudose, dragi colegi, au mai fost 
aroganţi cu dosare penale, însă niciunul nu a îndrăznit asemeni dumneavoastră să schimbe legi şi reguli pentru a 
scăpa din faţa justiţiei sau de eventuale sentinţe”, a declarat Raluca Turcan. 
Liderul deputaţilor PNL a atras atenţia că Dragnea, Tăriceanu şi Tudose vor să se întoarcă la „practici şi modalităţi 
de operare dinaintea integrării în Uniunea Europeană”. 
ACTUALIZARE 11:56 Parlamentarii PSD au început să se întoarcă în plen, dându-și seama că premierul lor 
vorbește în fața unei săli pe jumătate goale. 
ACTUALIZARE 11:50 Numărul protestatarilor din fața Parlamentului a ajuns la 5.000 de persoane. Liderul PNL, 
Ludovic Orban, li se adresează. 
 
ACTUALIZARE 11:40 Premierul Mihai Tudose urcă la tribuna Parlamentului și începe prin a acuza opoziția pentru 
demersul „populist”, după care trece în revistă realizările Guvernului în domeniile sănătății și educației. 
„Este primul an când elevii au avut manuale de la începutul școlii, nu au mai învățat după fițuici”, a spus 
Tudose, spre rumoarea audienței. „Pe ăla de clasa a V-a vi-l facem dvs cadou”, le-a spus el celor care îi contestau 
spusele. 
„Aţi vorbit despre haosul din Educaţie. Vă reamintesc că acesta e primul an din mulţi ultimi ani  când manualele 
şcolare au fost la timp, la începutul şcolii. Nu au mai învăţat după fiţuici, ca pe vremea dumneavoastră. În al doilea 
rând, am  finalizat construcţia a 46 de grădiniţe, 24 de şcoli. Ăla de clasa a cincea (manualul - n. red.), pentru 
dumneavoastră vi-l dăm personal. Dacă acolo sunteţi, e în regulă”, a declarat Mihai Tudose în plenul 
Parlamentului. 
El a mai spus că s-au făcut „progrese semnificative” în ceea ce priveşte învăţământul dual, unde Guvernul a reuşit 
să finalizeze perste 100 de clase. 
„Tot în moţiunea dumneavoastră am citit ceva foarte grav, anume că Educaţia ar fi în declin şi că elevii nu ar avea 
manuale. În lumea dumneavoastră nu erau manuale. Diferenţa anul acesta faţă de anul trecut: anul trecut s-au 
cheltuit pe manuale şi pe acele suplimente 700 de milioane de lei. Anul acesta s-au asigurat toate manualele cu 
40 de milioane de lei. Poate mai puneţi nişte întrebări despre unde şi cine a cheltuit banii respectivi”, a mai spus 
şeful Guvernului. 
Premierul a admis, pe de altă parte, că la capitolul investiții nu are rezultate, dar a dat o explicație: „Pentru că nu 
am avut ce continua, a trebuit să sădim noi, să facem proiecte”.  Vorbind în continuare despre situația din 
economie, Tudose a subliniat „greua moștenire” lăsată de Guvernul Cioloș, un guvern care „a pus țara pe butuci”. 
„Noi suntem un guvern responsabil, care aduce bunăstare și stabilitate”, a spus premierul, prezentând situația 
creșterii salariilor din sectorul bugetar. 
Cu această ocazie, Mihai Tudose a reconfirmat că Guvernul va da o ordonanță de urgență pentru a nu scădea 
salariile din IT. El a susţinut că sectorul IT va fi „o prioritate strategică” în continuare. „Ne dorim să contribuim la 
dezvoltarea sa. La fel vom proceda şi cu veniturile persoanelor cu dizabilităţi”, a mai spus şeful Guvernului.00:00 
25:25 
ACTUALIZARE 11:15 Parlamentarii PSD au părăsit sala de ședințe, unde urmează să se dezbată moțiunea de 
cenzură. Ei au stat în plen doar pentru înregistrarea prezenței. Este un gest de dispreţ şi de sfidare, a comentat la 
Digi24 consultantul politic Adrian Zăbavă: 
Între timp, circa 2.000 de oameni s-au strâns deja în parcul Izvor, de lângă Parlament, și urmează să facă, potrivit 
organizatorilor, un lanț uman în jurul clădirii, la apelul PNL. Detalii și imagini, aici. 

 
Moțiunea de cenzură depusă de PNL și USR, intitulată „PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă”, va fi 
dezbătută și supusă votului joi, de la ora 11:00. De la aceeaşi oră, liberalii au anunţat că vor face un lanţ uman în 
jurul Palatului Parlamentului, manifestaţie la care va participa şi liderul PNL, Ludovic Orban. 
Moțiunea e semnată de 148 de parlamentari PNL, PMP și USR și trei deputați independenți.  
Moțiunea are însă șanse slabe să treacă, în condițiile în care parlamentarii PSD și ALDE nu votează (vor sta în sală 
doar pentru numărătoare, apoi vor ieși), UDMR se va abține de la vot, iar șase parlamentari independenți nu au 
spus ce vor face. 
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Pentru ca moțiunea să aibă succes, ceea ce ar duce automat la căderea Guvernului Tudose, ar fi nevoie de 234 de 
voturi din totalul de 465. 
În democrația românescă de după 1990, numai trei moțiuni de cenzură au avut succes - cea din octombrie 2009 
împotriva Guvernului Boc, cea din 2012 împotriva Guvernului Ungureanu și cea, fără precedent, de anul acesta, 
când coaliția și-a demis propriul guvern, care era condus de Sorin Grindeanu. 
PNL i-a chemat în Parcul Izvor pe cei nemulţumiţi de actuala guvernare, pentru a face un lanţ uman în jurul 
Palatului Parlamentului joi, de la ora 11.00, în timpul dezbaterii moţiunii de cenzură. 
„PNL știe că are zero șanse ca această moțiune să treacă, dar vor să arate că se agită, și fără rost", a declarat 
miercuri președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, la Parlament, citat de Agerpres. 
Reprezentanţii PNL au mai spus că luptă cu toate armele constituţionale „pentru a opri distrugerea economiei şi 
subordonarea instituţiilor democratice independente de către guvernarea PSDragnea”, adăugând că pentru 
aceasta e nevoie de susţinerea cetaţenilor care „pot şi trebuie să-şi exprime public nemulţumirile şi să ceară 
parlamentarilor să voteze moţiunea de cenzură iniţiată de PNL”, scrie News.ro. 
PNL și USR solicită, prin moțiunea de cenzură „PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă”, retragerea 
încrederii acordate Guvernului Tudose, pentru a se opri distrugerea economiei, atacul la Justiție și scoaterea 
României din Uniunea Europeană. 
„Actuala guvernare PSD — ALDE a reușit într-un timp record să provoace un haos generalizat în toate domeniile 
vitale — de la sănătate și educație, la fiscalitate, justiție sau infrastructură. În mai puțin de un an, guvernarea PSD 
— ALDE a aruncat la coșul de gunoi promisiunile făcute în campanie și, odată cu ele, speranțele românilor într-un 
trai mai bun”, susțin semnatarii moțiunii. 
Parlamentarii PNL și USR completează că demiterea Guvernului trebuie să ducă imediat și automat la abrogarea 
ordonanțelor de urgență care au generat „haosul” fiscal și să oprească „atacul” la independența Justiției. 
De asemenea, semnatarii moțiunii de cenzură solicită și promovarea unui buget de stat pentru anul 2018 cu o 
pondere semnificativă a investițiilor și cu un nivel al deficitului substanțial sub 3%, precum și reformarea 
instituțiilor și companiilor care gestionează aceste investiții publice. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Tudose: Vineri - o nouă întâlnire cu sindicatele din educație; până acum am avut discuții foarte bune 
Premierul Mihai Tudose a declarat că, vineri, la nivelul Guvernului, urmează să aibă loc o nouă întâlnire cu 
sindicatele din educație, subliniind că, până în prezent, discuțiile cu reprezentanții acestora au fost "foarte bune". 
Prim-ministrul a afirmat că domeniul educației rămâne în continuare o prioritate a guvernării, alături de sănătate 
și infrastructură, menționând că există deja proiecte majore care vizează îmbunătățirea pregătirii și a condițiilor 
de muncă ale corpului profesoral. 
"În domeniul educațional avem 50.000 de profesori — acum o săptămână s-a semnat protocolul pe fonduri 
europene — intrați într-un program de pregătire didactică. Repet, este primul an în care manualele sunt pe 
bancă, discuțiile cu sindicatele din domeniu — foarte bune, mai avem mâine o discuție. Trebuie să începem ca 
statul român să încurajeze tinerii să-și dorească o carieră în învățământ, în educație. Tot acuzăm acest lucru, dar 
nu facem nimic ca oamenii să-și dorească o carieră în acest domeniu. Evident, cu condiții de muncă în regulă, cu 
manuale în regulă, cu dotare în regulă, cu școli care sunt în regulă și, evident, bine plătiți la nivelul plusvalorii pe 
care o aduc acestei țări", a declarat Mihai Tudose, joi, la Antena 3. 
Premierul a adăugat că în acest sector, Guvernul face toate eforturile să miște lucrurile "în direcția cea bună". 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Tudose: Legea salarizării va aduce niște reglaje; nu se poate ca un consilier de secretar de stat să ia salariu mai mare ca 
un ministru 
Premierul Mihai Tudose a declarat, joi seară, că în urma aplicării noi Legi a salarizării, vor avea loc niște "reglaje", 
astfel încât să nu mai fie posibil ca, de exemplu, consilierul unui secretar de stat să aibă salariul net mai mare ca al 
unui ministru. 
"Legea salarizării a dorit o reașezare în normalitate. Dau un exemplu: sunt consilieri, astăzi, când stăm de vorbă, 
consilieri ai unui secretar de stat care au salariul — și vorbesc de net — mai mare decât ministrul. (...) Da, 
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consilieri ai unui secretar de stat cu salariul mai mare decât al ministrului. Da, vi se pare o nebunie, fiindcă 
aberația s-a propagat în timp, la care s-au adăugat niște sporuri, că a lucrat cu fonduri europene, că a venit prin 
transfer de nu știu unde și ministrul ia 11.000 de lei astăzi și consilierul unui secretar de stat 12.000 — 13.000. 
Iertați-mă, nu se poate! Omul acela da, va pierde. Noi am stabilit că nu se poate ca un consilier al unui demnitar 
să ia mai mult decât președintele țării. Da, acela va pierde la leafă. Asta e! Ne asumăm acest lucru. Acesta este un 
reglaj, aceste reglaje trebuie să se facă", a declarat Mihai Tudose la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Tudose: Legea pensiilor este în lucru; e cea mai grea lege pe care o poate avea România 
Legea pensiilor este în lucru și "poate va fi gata" anul viitor, a anunțat joi seară premierul Mihai Tudose, precizând 
că aceasta este "cea mai grea lege" pe care o poate avea România în prezent. 
"Punctul de pensie crește de la anul (...) — o creștere cu 10%. Legea pensiilor este în lucru, poate va fi gata la anul, 
să vedem apoi cât durează implementarea și în ce (...) ordine va fi implementată. (...) Va fi foarte greu de procesat 
milioane de dosare, de recalculat. (...) La nivelul Ministerului Muncii se fac simulări, se fac diverse proceduri, se 
stabilește impactul bugetar, cât de repede putem s-o facem, în ce tranșe putem s-o facem și în ce timp se poate 
face, ca atunci când o punem pe dezbatere publică să avem răspunsurile la toate întrebările, fiindcă este o lege 
foarte grea, foarte grea, cred că e cea mai grea lege pe care o poate avea România astăzi", a declarat Tudose, la 
Antena 3. 
Potrivit șefului Executivului, sunt "inechități de rezolvat" în acest domeniu. 
"Până la urmă, pensia nu e o pomană pe care o primește cineva de la stat. E dreptul lui, e recompensa lui. Și acolo 
au fost derapaje foarte mari. (...) Doi oameni au muncit la fel, același interval de timp, în aceleași condiții, pe 
aceeași calificare, au ieșit la pensie la interval de doi ani și au decalaje de pensie incredibile. Nu se poate așa ceva. 
Oamenii trebuie să simtă că sunt tratați așa cum merită după o viață de muncă", a mai afirmat Tudose. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Tudose: Trebuie să avem o discuție serioasă cu BNR despre creșterea cursului euro 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, joi seară, că este nevoie de o "discuție serioasă" cu reprezentanții BNR pe 
subiectul privind creșterea euro, susținând că Banca Națională putea interveni în această chestiune, dar nu a 
făcut-o. 
Eu am o parte din explicații, pe de altă parte, vă recomand să vorbiți cu Banca Națională, care ar trebui să fie un 
pic atentă la aceste lucruri. Banca Națională poate și trebuie să intervină pe aceste lucruri, nu a făcut-o", a 
declarat Mihai Tudose la Antena 3, întrebat cum se explică creșterea cursului euro în condițiile unei perioade de 
creștere economică traversată de România. 
Fiind întrebat de ce BNR nu a intervenit în chestiunea creșterii euro, premierul a spus: "Întrebați-o pe domnia sa, 
pe ea, Banca". 
"În altă ordine de idei, în luna aprilie, Banca Națională, în înțelepciunea ei, a spus băncilor din România că sunt 
bune, sunt solide și nu mai au nevoie să țină 10% depozite, poate să fie la 8%, ceea ce ne-a disponibilizat 500 de 
milioane de euro, dintre care 280 (de milioane de euro — n.r.) deja au plecat din țară. Ei au avut lei, au schimbat 
în euro ca să-i scoată din țară. Tot băncile au creat acest lucru, nu am ceva, neapărat, împotriva băncilor, este un 
proces normal. (...) Banca Națională, practic, le-a dat voie să externalizeze, să scoată din rezerve 500 de milioane 
(de euro — n.r.)", a afirmat Tudose. 
Premierul a spus că nu a avut încă o întrevedere cu reprezentanții BNR pe acest subiect, dar o astfel de întâlnire 
va trebui să aibă loc. 
"Vorbim de separarea puterilor în stat, am tot tras semnale de alarmă cu ce se întâmplă în sistemul bancar. Eu 
cred că va trebui să avem și o discuție foarte serioasă cu Banca Națională despre ce se întâmplă și cam care ar 
trebui să fie rolul Băncii Naționale. Nu putem interveni ca Guvern peste Banca Națională. (...) Fiecare este în 
dreptul lui, va trebui să avem o discuție foarte serioasă", a declarat Tudose, întrebat dacă a încercat să aibă o 
discuție cu BNR. 
Întrebat dacă este dornic să aibă această discuție cu BNR, el a spus: "Nu știu dacă neapărat mi-o doresc, dar voi fi 
nevoit să o fac; în calitate de prim-ministru nu faci numai ce-ți dorești". 
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Împreună vom fi mai puternici                         
 
Prim-ministrul, întrebat dacă BNR putea să facă ceva pentru a interveni în cursul euro, a răspuns: "Banca nu a 
făcut". 
"Pentru cei care sunt cunoscători, acronimul 'repo' (operațiuni repo — n.r.) trebuie să le spună ceva. Dacă intrăm 
într-o zonă de explicații, oricum nu mai înțelege...dar cei care știu despre ce vorbesc să-și pună și ei întrebările de 
rigoare", a adăugat Tudose. 
El s-a referit pentru creșterea cursului euro și la o serie de "factori obiectivi", menționând importurile de 
îngrășăminte din agricultură. 
"Anul ăsta s-au băgat trei miliarde de euro în agricultură. Ca glumă, de acuma, un europarlamentar PNL de Cluj, 
domnul Buda, a avut o tiradă extraordinară despre cum a nenorocit Guvernul Tudose agricultura în România, este 
fabulos. Anul trecut știți că nu s-au dat subvențiile total. Anul ăsta s-au dat trei miliarde de euro către agricultură, 
au fost cele mai mari producții (...), dar tot nu e bine, ăsta e dezastrul din agricultura românească. O parte din 
acești bani s-au dus în îngrășăminte, după cum știți, România a ajuns în situația în care să nu-și mai producă 
îngrășămintele chimice suficiente în țară, s-a apelat la import, importul se face în euro. Toate acestea au venit, 
cumva, la pachet cu dezvoltarea, dacă aveam și un partener care-și făcea treaba foarte bine, eu cred că lucrurile 
nu plecau atât de în sus, partener fiind sistemul bancar", a spus Tudose. 
Premierul nu a exclus nici varianta "unei răzbunări a unei părți a sistemului bancar, datorită faptului că-i punem să 
plătească taxe". 
"Fiindcă, după ce am fost foarte determinați pe această zonă, știți, ia ghiciți ce?, au început să aibă profit. La nouă 
luni sunt pe profit toate", a spus Tudose. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Tudose, despre legile justiției: Anumite schimbări trebuie efectuate; nu există stat civilizat fără justiție independentă 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, joi seară, că trebuie făcute anumite schimbări în privința legilor justiției, 
precizând că nu există un stat civilizat și funcțional fără o justiție independentă. 
Întrebat la Antena 3 care este poziția sa cu privire la necesitatea adoptării legilor justiției, Tudose a răspuns: "Cred 
că anumite schimbări trebuie efectuate. Vrem un stat puternic, vrem un stat în care acele puteri care creează 
statul — că e legislativ, că este executiv, că e puterea judecătorească — să-și facă treaba, niciuna să nu fie șefa 
celeilalte. Să nu fie abuzuri de nicio parte. Nici politicul să nu intervină în justiție — un dezastru—, dar nici justiția 
în politic, fiindcă e același dezastru. Au fost derapaje, de ambele părți, de toate părțile. Am avut și președinți care 
se băgau peste ambele puteri, celelalte două. Am avut toate situațiile posibile în România, toate combinațiile. 
Lucrurile trebuie să înceteze și eu cred că suntem în situația în care toată lumea își dorește ca aceste lucruri (...) să 
înceteze. Eu așa simt". 
Șeful Executivului a atras atenția însă că justiția nu trebuie să fie "șefa" tuturor. 
"Vrem o Românie normală, vrem o țară normală, dar (...) nu există un stat civilizat, funcțional fără o justiție 
independentă, dar independentă nu înseamnă că este șefa la toți. Nu există un stat fără a fi condus de o zonă 
guvernamentală, dar zona guvernamentală este executivă, nu este ea șefa peste tot, și pentru justiție și peste tot. 
Zona legislativă, Parlamentul, instituția fundamentală a democrației — asta nu înseamnă că Parlamentul este 
șeful justiției sau (...) dă sentințe Parlamentul", a spus Tudose. 
Potrivit șefului Guvernului, este necesar un sistem legislativ foarte clar și foarte bine definit. 
"Dacă fiecare își vede de zona lui, și o face bine, și avem un cadru legislativ care să pună lucrurile în ordine, și 
fiecare să fie funcțională și să împiedice abuzurile unei puteri împotriva celeilalte și, de fapt, nu neapărat a unei 
puteri, ci a oamenilor, a unor exponenți, că nu vorbim acum de toți cei de acolo versus toți cei de dincolo și așa 
mai departe (...) și vendete personale sau, știu eu, dorințe de mărire a cuiva luând ca țintă pe cineva... Un sistem 
legislativ foarte clar și foarte bine definit eu cred că este necesar", a mai afirmat Tudose. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Tudose, despre manifestațiile din ultima perioadă: Unele sunt justificate, normale și corecte, altele - provocate 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, joi seară, că unele dintre manifestațiile din ultima perioadă sunt "justificate, 
normale și corecte", în timp ce altele sunt "provocate". 
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Întrebat la Antena 3 cum privește protestele care s-au desfășurat și cele care se anunță, Tudose a răspuns: "Unele 
dintre manifestări sunt justificate, sunt normale și corecte, altele sunt provocate. Manifestarea de azi în jurul 
Parlamentului n-a fost o manifestare spontană, au venit oameni (...) aduși cu autocare din zece județe (...) și care 
la ora când pleca autocarul s-au risipit brusc". 
Șeful Guvernului a dat exemplu și de "manifestații juste, corecte". 
"Ultima dintre ele, în fața Guvernului, a fost a medicilor de familie, care au dreptate (...) S-au transformat în 
contabili, insuficient plătiți, cu o birocrație absolut demențială (...) Încercăm să revenim în normalitate (...) Un 
exemplu de manifestare în fața Guvernului justă. De ce au ajuns acolo? Că am întrebat și eu: 'de ce n-ați venit 
direct?' (...) Oamenii au avut dreptate: 'De 20 de ani, de 15 ani, de 10 ani, tot scriem; până nu ne strângem să ne 
vadă cineva, nu ne ia nimeni în seamă'. În regulă, poate renunțăm la lucrurile acestea, (...) fiindcă nu este comod 
și nu este normal ca niște oameni să trebuiască să iasă în piață ca să se facă auziți", a mai afirmat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
• CCR: Nu există conflict între Guvern și DNA în cazul anchetei Belina 
Curtea Constituțională a României (CCR) a respins joi cererea președintelui Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, și 
a constatat că nu există conflict juridic între Guvern și DNA ca urmare a cercetării privind legalitatea hotărârilor 
Executivului prin care părți din insula Belina și brațul Pavel au trecut din proprietatea statului în cea a județului 
Teleorman. 
"Curtea, cu unanimitatea voturilor celor prezenți, a respins sesizarea și a constatat că nu există conflict de natură 
constituțională între Guvernul României și Ministerul Public — DNA. Motivele le veți afla foarte pe scurt în 
comunicatul de presă", a declarat șeful CCR, Valer Dorneanu, la finalul ședinței. 
Potrivit unor surse din CCR, judecătorii au constatat că cele două Hotărâri de Guvern din cazul Belina sunt acte cu 
caracter individual. 
Judecătorii CCR au avut în vedere că, la adoptarea unei legi sau OUG, este exclusă săvârșirea infracțiunii de abuz 
în serviciu, pentru că un astfel de act normează cu caracter general și, prin urmare, nu se poate reține folosul 
celor care îl adoptă, au explicat sursele citate. Conform acestora, Hotărârile de Guvern sunt fie cu caracter 
normativ, care ar putea fi asimilate legii, fie acte cu caracter individual, iar cele două HG din cazul analizat joi au 
caracter individual. 
"Conflictul în sine nu pleacă de la actele de cercetare făcute de procuror, eventual cu încălcarea normelor de 
procedură penală, ci strict de la ideea de a avea sau nu competență de a verifica", au indicat sursele. 
Curtea Constituțională a României a discutat joi cererea președintelui Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, de a se 
constata conflictul juridic între Guvern și DNA ca urmare a cercetării privind legalitatea hotărârilor Executivului 
prin care părți din insula Belina și brațul Pavel au trecut din proprietatea statului în cea a județului Teleorman. 
În 16 noiembrie, judecătorii au amânat pronunțarea în acest caz pentru a avea timp să aprofundeze datele din 
dosar. 
În cadrul ședinței CCR din 16 noiembrie, ministrul Justiției, Tudorel Toader, a arătat că DNA nu are competența de 
a ancheta legalitatea adoptării unei hotărâri de Guvern, reprezentantul DNA susținând, pe de altă parte, că nu se 
poate impune procurorului unde să facă anchetă și unde să nu ancheteze, subliniind că instanța de judecată este 
cea care trebuie să se pronunțe dacă a fost sesizată legal. 
"După știința mea, din cele aproape 1.000 de infracțiuni câte găsim (...) în partea specială a Codului și în legile 
speciale, nu avem nicio infracțiune care să constea în fapta Guvernului de a adopta o hotărâre de Guvern, un act 
normativ cu încălcarea normelor de tehnică legislativă. Prin urmare, dacă nu avem o astfel de infracțiune, practic 
DNA, procurorul, în general, nu are competența, abilitatea legală, constituțională să ancheteze. (...) Substanța 
conflictului juridic de natură constituțională rezultă din această competență a DNA-ului, a Ministerului Public. 
Când el se vede în fața unei posibile hotărâri de Guvern adoptată în condiții de nelegalitate, poate DNA-ul să 
verifice legalitatea HG (...)? Convingerea noastră este că nu, jurisprudența Curții este în același sens, legea 
specială statuează în aceeași direcție", spunea Toader. 
Potrivit acestuia, aprecierea legalității hotărârii de Guvern este "o competență exclusivă a instanței de 
contencios". 
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Pe de altă parte, reprezentantul DNA, Simona Ricu, a arătat că nu i se poate impune unui procuror unde să facă 
anchetă și unde să nu ancheteze, subliniind că instanța de judecată este cea care trebuie să se pronunțe dacă a 
fost sesizată legal. 
"Lăsați instanța de judecată să se pronunțe dacă este sesizată în mod legal, dacă s-au administrat probe în mod 
loial, dacă s-a încercat să se afle adevărul, cu respectarea (...) dreptului la un proces echitabil", a mai spus 
procurorul. 
Totodată, reprezentantul DNA a menționat că nu crede că rolul CCR este acela "de a exonera răspunderea penală 
a funcționarilor cu rang înalt". 
În 23 octombrie, președintele Senatului a cerut CCR să constate și să soluționeze conflictul juridic de natură 
constituțională între Guvern, pe de o parte, și Ministerul Public — Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și 
Justiție, Direcția Națională Anticorupție, pe de altă parte. 
Președintele Senatului a solicitat CCR: să constate existența conflictului juridic de natură constituțională între 
Ministerul Public — Direcția Națională Anticorupție, pe de o parte, și Guvernul României pe de altă parte; să 
constate cauza conflictului — Ministerul Public — Direcția Națională Anticorupție și-a arogat competența de 
anchetare a circumstanțelor, împrejurărilor, oportunității și legalității elaborării celor două hotărâri de guvern; să 
statueze că, pe viitor, procurorii nu pot ancheta circumstanțele, împrejurările, oportunitatea și legalitatea 
hotărârilor de guvern. 
DNA efectuează cercetări față de mai multe persoane pentru fapte care au legătură cu transferul de proprietate a 
unor părți din insula Belina și brațul Pavel. "În anul 2013, prin acțiunea concertată a unor persoane cu funcții 
publice, părți din insula Belina și brațul Pavel (cu suprafață de 278,78 ha, respectiv 45 ha), situate în albia minoră a 
Dunării, au trecut ilegal din proprietatea statului în proprietatea județului Teleorman și în administrarea 
Consiliului Județean Teleorman, pentru ca, doar la câteva zile, să fie închiriate tot ilegal unei firme private. Pentru 
realizarea transferului de proprietate au fost adoptate HG 943/2013 — act cu caracter individual și HG 858/2013 
— act cu caracter normativ, acte prin care au fost încălcate prevederi din: Constituția României, Legea apelor 
107/1996, Legea 213/1998 privind bunurile proprietate publică, OUG 107/2002 privind înființarea Administrației 
Naționale 'Apele Române', Legea 115/1999 a responsabilității ministeriale, Legea 24/2000 privind normele de 
tehnică legislativă", preciza DNA. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Premierul Mihai Tudose le furnizează material procurorilor DNA! Dezvăluirea INCENDIARĂ făcută, joi, în 
Parlament 
Joi, în timpul dezbaterilor privitoare la moțiunea de cenzură, premierul României, Mihai Tudose, a făcut o 
dezvăluire incendiară, furnizându-le material de anchetă procurorilor Direcției Naționale Anticorupție. 
Tudose susține că în timpul guvernării PNL manualele școlare costau 700 de milioane, în timp ce în prezent costă 
doar 40. 
„În moţiunea dumneavoastră am citit ceva foarte grav, şi anume că educaţia ar fi în declin şi că elevii nu ar avea 
manuale (…) În lumea dumneavoastră nu erau manuale. Diferenţa anul acesta faţă de anul trecut: anul trecut s-au 
cheltuit pe manuale şi pe acele suplimente 700 de milioane de lei. Anul acesta, s-au asigurat toate manualele cu 
40 de milioane de lei. Poate se interesează cineva cum a fost posibil așa ceva”, a afirmat Tudose, 
conform Știripesurse.ro. 
„Aţi vorbit despre haos în Educaţie. (…) Acesta este primul an din mulţi ultimi ani când manualele şcolare au fost 
la timp, la începutul şcolii. Nu au mai învăţat după fiţuici ca pe vremea dumneavoastră”, a mai spus șeful 
Guvernului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 
• Ministrul apărării, Mihai Fifor, a avut o întrevedere cu omologul italian, Roberta Pinotti, la Roma 
Ministrul apărării naționale, Mihai Fifor, a avut joi o întâlnire bilaterală cu ministrul italian al apărării, Roberta 
Pinotti, în cadrul deplasării de două zile pe care o efectuează la Roma, în Italia, informează MApN. 
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Cei doi miniștri au abordat teme prioritare de pe agenda bilaterală, dar și aspecte legate de cooperarea în cadrul 
NATO și UE, întrevederea reprezentând o bună ocazie de a continua dialogul bilateral demarat la întâlnirea de la 
ministeriala apărării NATO de la Bruxelles, din noiembrie, se arată în comunicatul MApN transmis AGERPRES. 
În ceea ce privește contextul aliat, ministrul Fifor a exprimat apreciere pentru sprijinul pe care Italia l-a manifestat 
față de consolidarea posturii de apărare și descurajare și implicit a prezenței aliate înaintate pe întregul flanc estic 
și a subliniat susținerea României pentru abordarea unitară, în conceptul 360 de grade, a tuturor amenințărilor la 
adresa securității și stabilității Alianței Nord-Atlantice. 
Potrivit sursei citate, cei doi oficiali au avut un schimb de opinii cu privire la modalitățile concrete de cooperare în 
consolidarea proiectului european în domeniul apărării, cu accent pe Cooperarea Permanentă Structurată 
(PESCO). Totodată, a fost subliniat pasul important pentru proiectul european al apărării reprezentat de semnarea 
de către România și Italia, alături de celelalte 21 de state membre ale UE, a Notificării privind participarea la 
PESCO, din 13 noiembrie, de la Bruxelles. 
De asemenea, ministrul Fifor a subliniat că este foarte important ca militarii români și italieni să participe în 
continuare la exercițiile multinaționale pentru asigurarea interoperabilității, cei doi miniștri convenind asupra 
intensificării cooperării pe această dimensiune. 
Pe de altă parte s-a discutat și despre intensificarea colaborării privind educația militară și domeniul tehnico-
militar, având în vedere experiența semnificativă dobândită în urma participării în comun la programele majore 
ale Alianței și sub egida UE. 
În cadrul acestei deplasări în Italia, ministrul Mihai Fifor urmează să participe vineri la ceremonia de absolvire a 
promoției a XVIII-a a Cursului de cooperare regională (NATO Regional Cooperation Course), organizat de Colegiul 
de Apărare al NATO din Roma, unde este invitat în calitate de speaker principal, mai informează MApN. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Conferință dedicată pieței de capital din România 
Evenimentul 'Piața Financiară de Investiții în 2018' va reuni, vineri, specialiști din piața financiar-bancară pentru a 
discuta despre impactul noilor reglementări privind piața de capital, implementarea MIFID II, cerințele de 
transparență și de raportare, aspecte legate de abuzul de piață etc. 
Potrivit PwC România, organizatorul dezbaterii, întâlnirea reprezintă o ultimă oportunitate pentru participanți de 
a primi răspunsuri și soluții la cele mai presante probleme legate de noile directive europene MIFID II, MAD II, 
care vor intra în vigoare începând de anul viitor. Timpul rămas pentru implementare este foarte scurt și, de aceea, 
este important ca toate entitățile, cărora le este aplicabil noul cadru legal, să înțeleagă foarte bine ce măsuri 
trebuie să adopte. 
"Se va schimba în mod dramatic aproape întreaga piață așa cum o știm astăzi, cu efecte de amploare asupra 
tuturor celor implicați în tranzacționarea instrumentelor financiare. MIFID II va afecta brokeri, dealeri, locuri de 
tranzacționare, fonduri speculative, manageri de active și corporații globale. În plus, vor fi introduse noi cerințe 
privind guvernanța produsului, consultanță de investiții independentă și cross-selling, se extind regulile existente 
cum ar fi responsabilitatea managementului, stimulente, raportarea informațiilor și remunerarea", spun 
reprezentanții PwC România. 
Cei prezenți vor discuta despre mediul actual de investiții și reglementări, dar și despre cât de pregătită este piața 
financiară din România pentru anul 2018 din perspectiva noilor Directive UE și alte măsuri politice cu impact social 
și economic. Participanții la dezbatere vor afla și care este viitorul piețelor de capital în lume. 
Companiile listate vor afla care sunt noutățile și cum se aplică noua Lege 24/2017 privind emitenții de valori 
mobiliare, vor  afla de la consultanți de top care sunt reglementările financiare la care vor trebui să se conformeze 
și despre operațiunile incluse la Abuzul de piață/Drepturile investitorilor. 
De asemenea, în cadrul evenimentului se vor prezenta și concluziile unui studiu realizat de PwC despre 
performanța financiară a companiilor listate pe Bursa de Valori București. 
La dezbateri vor participa vicepreședintele Autorității de Supraveghere Financiară, Mircea Ursache, precum și alți 
reprezentanți ai ASF, dar și reprezentanți ai BNR. În plus, acestora li se vor alătura specialiștii PwC România și ai 
Organizației Profesioniștilor Pieței de Capital. 
(Sursa: Agerpres) 
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• Ministerul Tineretului și Sportului va lansa programul "România în mișcare" la începutul anului 2018 
Ministrul Tineretului și Sportului, Marius Dunca, a anunțat, joi, în cadrul Conferinței Naționale "Trecut, prezent și 
viitor în sportul românesc", lansarea programului "România în mișcare", care va avea loc la începutul anului 2018. 
"Sper să adoptăm programul 'România în Mișcare' la sfârșitul lunii decembrie, iar din ianuarie să ne apucăm de 
muncă. Scopul acestuia este îmbunătățirea accesului la sportul organizat pentru cetățenii români indiferent de 
vârstă, gen sau profil socio-economic. Implementarea programului va fi făcută de către Direcțiile Județene de 
Sport, iar valoarea finanțării va fi undeva la 25.000 de lei pe proiect. Ne gândim ca în fiecare județ să avem undeva 
la 4 astfel de proiecte. Vrem să îl implementăm cât mai repede, chiar de la 1 ianuarie, pentru că nu mai putem 
aștepta. Trebuie să facem ceva. România are nevoie de sport", a spus ministrul. 
Acesta a menționat că viitorul reprezintă "o responsabilitate uriașă" pentru factorii decizionali și că acum este 
momentul zero pentru sportul românesc. 
"Sportul ar trebui să devină o prioritate pentru orice guvern. Mă repet, eu sunt un partener pentru toți cei din 
sport și sper ca societatea românească să conștientizeze importanța sportului. Sportul a avut un rol esențial în 
ceea ce privește identitatea poporului român. Trecutul sportului românesc îl știm toți și ne mândrim cu el. 
Prezentul îl cunoaștem, în timp ce viitorul ne aparține nouă, factorilor decizionali. Este o responsabilitate uriașă 
pentru că este momentul zero în sportul românesc. Nu mai putem trăi în trecut", a adăugat Marius Dunca. 
Programul "România în mișcare" este alcătuit din trei componente: sprijin pentru sportul organizat la nivel 
județean (asociații județene) prin finanțări de proiecte; organizarea de competiții sportive școlare destinate 
elevilor din clasele III-VI, care nu sunt legitimați la cluburi; acțiuni de promovare a sportului și mișcării tip 
"Săptămâna europeană a sportului" de două ori pe an (în lunile februarie și iunie). 
MTS speră să atragă la competițiile școlare o participare de aproximativ 1.500-2.000 de elevi în fiecare județ. 
Bugetul programului "România în mișcare" este de 9 milioane de lei și va fi distribuit după cum urmează: 4,5 
milioane de lei — concursuri de proiecte, 3 milioane de lei — competiții școlare, 1,5 milioane de lei — 
săptămânile sportului. 
În cadrul Conferinței Naționale "Trecut, prezent și viitor în sportul românesc", organizată sub auspiciile 
Centenarului Marii Uniri de la 1918, ministrul Marius Dunca a acordat plachete unor personalități din sport 
precum Marin Dragnea (general de război, fost președinte al Comitetului Olimpic Român), Alexandru Lăzărescu 
(profesor de sport, fost secretar general al Federației Române de Tenis și fost șef al delegației României la 7 ediții 
ale Jocurilor Olimpice), Anghel Vrabie (profesor de sport, component al delegației României la 5 ediții ale JO) și 
Radu Bidiugan (directorul Institutului Național de Cercetare pentru Sport). 
La eveniment au fost prezenți ministrul Tineretului și Sportului, Marius Dunca, ministrul Educației Naționale, Liviu 
Pop, ministrul Culturii, Lucian Romașcanu, dar și foști campioni și personalități sportive precum Ivan Patzaichin, 
Ion Țiriac, Cristian Balaj, George Cosac, Laura Badea-Cârlescu, Alin Petrache, Gheorghe Vișan, Irina Deleanu, 
Octavian Bellu, Elisabeta Lipă și Gabriela Szabo. De asemenea, la conferință au participat sportivii Bianca Răzor 
(atletism), Andrei Muntean (gimnastică), Gianina Beleagă (canotaj) și Alin Moldoveanu (tir sportiv), aceștia 
răspunzând întrebărilor celor prezenți în sală. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Președintele Iohannis participă la Summitul Parteneriatului Estic de la Bruxelles 
Președintele Klaus Iohannis participă vineri la cel de-al cincilea Summit al Parteneriatului Estic, care va fi organizat 
la Bruxelles, sub egida președinției estone a Consiliului Uniunii Europene. 
Potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale, președintele Klaus Iohannis va încuraja, în cadrul 
dezbaterilor, continuarea unei politici solide și angajante a Uniunii Europene în vecinătatea sa estică, care trebuie 
să devină, prin progrese ireversibile, un spațiu predictibil, stabil și prosper, atașat valorilor și principiilor europene. 
Summitul reprezintă un moment relevant în conturarea perspectivelor de evoluție a relațiilor Uniunii Europene cu 
partenerii din vecinătatea estică. 
Totodată, summitul va urmări să confirme progresele din cadrul celor patru domenii prioritare de cooperare 
stabilite la reuniunea precedentă, de la Riga, organizată în anul 2015: capacitate administrativă și bună guvernare, 
oportunități de piață, interconectări și schimbări climatice, mobilitate și contacte interumane. 
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De asemenea, agenda dezbaterilor va urmări fixarea unor direcții și a 20 de obiective concrete pentru orizontul 
anului 2020, ce vor fi reflectate într-o foaie de parcurs pentru ghidarea eforturilor comune ale Uniunii Europene și 
ale statelor partenere. 
Implementarea acestui plan de lucru va fi urmărită în cadrul panelurilor dedicate din cadrul fiecăreia din cele 
patru platforme multilaterale a Parteneriatului Estic, care vor fi restructurate pentru a fi mai eficiente — 
democrație, bună guvernare și stabilitate; integrare economică și convergență cu politicile UE; securitate 
energetică; contacte între persoane. 
Summitul reunește reprezentanți din conducerea statelor membre ale Uniunii Europene și din cele șase țări 
partenere din Europa de Est — Armenia, Azerbaidjan, Belarus, Georgia, Republica Moldova și Ucraina. 
Parteneriatul estic a fost lansat în anul 2009 pentru a promova asocierea politică și integrarea economică dintre 
UE și cele șase țări partenere din Europa de Est: Armenia, Azerbaidjan, Belarus, Georgia, Republica Moldova și 
Ucraina. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Meleșcanu participă la dejunul de lucru al miniștrilor afacerilor externe din UE, în contextul Summitului Parteneriatului 
Estic 
Ministrul Teodor Meleșcanu va participa vineri la dejunul de lucru al miniștrilor afacerilor externe din statele 
membre UE și statele partenere, prezidat de Înaltul Reprezentant pentru Afaceri Externe și Politică de Securitate, 
Federica Mogherini, în marja Summitului Parteneriatului Estic de la Bruxelles. 
La reuniune vor participa și comisarul european pentru Politica Europeană de Vecinătate și Negocieri pentru 
Extindere, Johannes Hahn, și comisarul european pentru Comerț, Cecilia Malmstrom, informează un comunicat al 
Ministerului Afacerilor Externe (MAE) transmis joi AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, discuțiile de la dejun se vor concentra pe orientarea în continuare a activității în cadrul 
Parteneriatului Estic, de după Summitul de la Bruxelles, cu accent pe modalitățile de punere în aplicare a celor 20 
de rezultate concrete convenite până în 2020, cu accent pe conectivitate în domeniile energie și transport, 
consolidarea rezilienței și comunicarea strategică, liberalizarea vizelor, facilitarea comerțului și pe modul de 
operaționalizare a noii arhitecturi multilaterale a Parteneriatului Estic. 
Ministrul afacerilor externe, Teodor Meleșcanu, se va afla la Bruxelles în cadrul delegației conduse de 
președintele Klaus Iohannis, la cel de-al cincilea Summit al Parteneriatului Estic. 
(Sursa: Agerpres) 
• Ședință CSAT - pe 28 noiembrie 
Consiliul Suprem de Apărare a Țării se va reuni în ședință, pe 28 noiembrie, sub conducerea președintelui Klaus 
Iohannis, a anunțat, joi, Administrația Prezidențială. 
Potrivit sursei citate, pe ordinea de zi sunt incluse subiecte referitoare la Planul de întrebuințare a Forțelor 
Armate ale României, care se trimit la misiuni și operații în afara teritoriului statului român în anul 2018, dar și la 
stadiul îndeplinirii Planului de acțiune pentru implementarea deciziilor Summitului NATO de la Varșovia. 
De asemenea, pe agenda întâlnirii figurează și raportul privind măsurile adoptate de România în vederea punerii 
în aplicare a regimurilor de sancțiuni instituite pe plan internațional (octombrie 2016 — septembrie 2017) și 
programul de activitate al Consiliului Suprem de Apărare a Țării pentru anul 2018. 
În cadrul ședinței vor fi abordate și alte subiecte de interes pentru securitatea națională. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Primarul Gabriela Firea are propriul ziar! Cine se ocupă de el – a colaborat și în trecut cu edilul Capitalei 
Edilul Gabriela Firea a lansat ziarul Primăriei Capitalei. „Construim un oraș prietenos cu oamenii și mediul 
înconjurător” spune primarul Gabriela Firea, pe prima pagină a ziarului Bucureștiul Meu. 
Ziarul este la numărul 1 și Se distribuie gratuit, scrie pe copertă. Tot pe prima pagină, un alt citat: „Bucureștiul este 
un oraș pragmatic, o metropolă, un loc unde se întâmplă lucrurile mari„. Este din interviul pe care ziarul îl publică 
cu actrița Ioana Moldovan, soția jurnalistului Doru Bușcu. 
Editorul coordonator al ziarului este Camelia Muntean, fostă ziaristă la Jurnalul Național și fost redactor-șef al 
Revistei Felicia, unde director general a fost chiar Gabriela Firea. 
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Aflăm din caseta redacțională că Bucureștiul meu este o „publicație lunară de informație și cultură editată de 
Primăria Capitalei prin ARCUB – Centrul Cultural al Municipiului București”, informează paginademedia.ro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Unul dintre giganţii IT americani inaugurează un centru de cercetare şi dezvoltare într-unul dintre cele mai 
mari oraşe din România 
Compania americană Intel inaugurează în decembrie centrul de cercetare şi dezvoltare software din Timişoara, în 
clădirea de birouri United Business Center 1 din ansamblul Openville, informează dezvoltatorul imobiliar. 
Compania a închiriat o suprafaţă de 2.400 mp în cel de-al doilea imobil office pe care compania Iulius l-a realizat în 
cadrul ansamblului Openville Timişoara. Clădirea este situată în imediata vecinătate a Iulius Mall Timişoara, are 12 
niveluri, o suprafaţă de 13.000 mp închiriabili şi urmează a fi inaugurată în luna decembrie. 
Intel este prezent în Timişoara din 2016, odată cu achiziţionarea companiei Movidius, care avea un sediu şi în 
oraşul de pe Bega. Centrul Intel din Timişoara este specializat în software pentru aplicaţii de computer vision şi 
inteligenţă artificială. În noul spaţiu de birouri vor lucra aproximativ 130 de angajaţi, numărul urmând să crească 
până la 200, în următorii trei ani. 
Ansamblul Openville Timişoara va fi inaugurat în trimestrul patru al anului viitor, odată cu finalizarea primei etape 
de dezvoltare. Proiectul, care integrează actualul Iulius Mall Timişoara, va cuprinde funcţiuni de office, retail, parc 
şi entertainment. Proiectul este realizat de companiile Iulius şi Atterbury Europe şi reprezintă o investiţie estimată 
la peste 220 milioane de euro. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Premierul Tudose anunţă lansarea unui program de susţinere a culturii în anul Centenarului 
Mihai Tudose a declarat, joi, la Antena 3, că Guvernul pregăteşte un program de susţinere a culturii, program care 
va fi demarat în anul 2018, dar se va întinde pe o durată mai mare şi care va presupune stimularea lecturii, 
finanţare suplimentară pentru cinematografie şi investiţii de infrastructură 
”Vorbim de Centenar, dar ce sărbătorim dacă jumătate dintre români nu ştiu ce sărbătorim, ce s-a întâmplat 
atunci? (...) Nu putem bifa acest eveniment printr-o petrecere cu mititei şi sarmale cu mămăligă. Haideţi să 
lăsăm ceva după noi legându-ne de acest eveniment”, a spus Mihai Tudose referindu-se la nevoia de stimulare 
a vieţii culturale printr-un program care să înceapă în 2018 şi să se deruleze pe o perioadă mai mare. 
Tudose a vorbit despre susţinerea din partea statului a lecturii şi achiziţiei de cărţi. ”Vorbim la copii despre lapte şi 
corn, în regulă. Ceva similar «Lapte, corn, carte»”, a spus Tudose menţionând că trebuie stimulată lectura la elevi, 
îndeosebi a clasicilor literaturii române. 
De asemenea, programul va viza susţinerea financiară a teatrelor şi cinematografiei. ”Statul ar trebui să 
subvenţioneze teatrul, să dea o şansă acestor actori fiindcă vorbim de marii noştri actori care au jucat în sute de 
filme. Filmele acelea erau finanţate de cineva. Un program coerent în acest sens, vorbind cu Ministerul Culturii 
care va fi parte a acestui program iniţiat şi fundamentat cu sprijinul mass-media, cred că va fi un reper pentru 
România la nivel de Centenar”, a spus premierul. 
De asemenea, vor fi făcute şi investiţii în infrastructura cultural, Tudose menţionând renovarea Sălii Palatului. 
”Ministerul Culturii o preia şi există un program ca Sala Palatului să arate cumva altfel, aşa cum merită România 
şi Bucureştiul”, a mai spus Tudose. 
(Sursa: Antena 3) 
 
• Financial Times: Investitorii, preocupaţi de măsurile privind managementul corporativ adoptate de România 
Investitorii străini sunt preocupaţi de hotărârile luate de România în domeniul managementului corporativ, care 
riscă să transforme ţara într-un mediu mai puţin atractiv, scrie cotidianul Financial Times.de măsurile privind 
managementul corporatioptate de România 
România a surprins Europa săptămâna trecută anunţând o creştere economică de 8,8% în al treilea trimestru, cu 3 
puncte procentuale peste aşteptări. La opt ani după ce salariile şi pensiile au fost diminuate din cauza crizei care a 
necesitat asistenţă financiară din partea Fondului Monetar Internaţional, relansarea economică puternică 
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generează perspective strălucitoare pentru investitorii străini. Dar, aşa cum s-a întâmplat în Ungaria şi Polonia, 
perspectivele României riscă să fie afectate de propriul guvern, comentează Financial Times. 
"Spre deosebire de celelalte două ţări, România nu a trecut la un guvern populist-naţionalist care să încerce să 
readucă sub control naţional sectoare economice dominate de firme străine. Însă oamenii de afaceri avertizează 
că Guvernul condus de social-democraţi instalat în decembrie 2016 a reluat unele vechi practici controversate, 
adoptând măsuri care ar putea submina unele dintre progresele semnificative înregistrate în ultimii ani în 
combaterea corupţiei şi îmbunătăţirea guvernării", comentează editorialistul Neil Buckley într-un articol publicat 
în Financial Times sub titlul "Măsurile adoptate de România în domeniul managementului corporativ îi 
îngrijorează pe investitori". 
Printre entităţile care lansează un semnal de alarmă se numără Fondul Proprietatea, creat de stat în anul 2005 
pentru a le oferi compensaţii cetăţenilor ale căror active au fost confiscate în timpul regimului comunist. 
Administrat de Franklin Templeton, Fondul Proprietatea este unul dintre cele mai mari din lume, cu active 
estimate în septembrie la 2,72 de miliarde de dolari şi un portofoliu care include pachete minoritare de acţiuni la 
19 companii aflate sub controlul statului. 
Fondul avertizează că măsurile aplicate de Guvernul de la Bucureşti ar putea face mai puţin atractiv climatul de 
afaceri, ar putea afecta mult-aşteptatele Oferte Publice Iniţiale (IPO) şi ar putea întârzia planurile MSCI de a 
îmbunătăţi statutul României de la nivelul "marginal" la cel "emergent", statut care ar oferi României deschidere 
la o gamă largă de investitori. 
Reglementările adoptate de România drept condiţie pentru a obţine planul de asistenţă al FMI presupuneau că 
firmele controlate de stat ar trebui să aibă directori independenţi care să asigure un management independent. 
Însă Greg Konieczny, manager de portofoliu la Fondul Proprietatea şi reprezentantul executiv al lui Franklin 
Templeton în România, afirmă că Guvernul de la Bucureşti a înlocuit directorii independenţi ai companiilor de stat 
cu asociaţi loiali. În plus, Parlamentul analizează un proiect de lege care ar permite Guvernului să excepteze 
companiile de stat de la reglementările privind guvernarea corporativă. 
Implicaţiile pentru investitori merg mult mai departe de companiile afectate direct. Companiile de stat aflate în 
situaţii bune sunt benefice pentru întreaga economie. "Numeroase companii de stat sunt active în domeniul 
energiei şi infrastructurii. Dacă un investitor străin observă că nu vor fi îmbunătăţiri în infrastructură rutieră ori că 
din cauza managementului defectuos porturile şi aeroporturile nu îşi vor reduce tarifele, nu va mai face investiţii în 
aceste sectoare", explică Greg Konieczny. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 
 
• Autorităţi de reglementare din întreaga lume vor investiga Uber, în urma atacului hackerilor de anul trecut 
Autorităţie de reglementare din întreaga lume vor investiga Uber Technologies pentru felul în care a tratat 
compromiterea datelor confidenţiale ale clienţilor, în urma unui atac al hackerilor produs anul trecut, transmite 
Reuters, citat de news.ro. 
În Uniunea Europeană, autoritatea pentru confidenţialitatea datelor va discuta acest caz săptămâna viitoare şi ar 
putea crea o comisie pentru coordonarea investigaţiilor naţionale. 
Uber a anunţat marţi că a plătit hackerilor 100.000 de dolari pentru a ţine secretă compromiterea datelor a 57 de 
milioane de clienţi. Informaţiile furate de aceştia au inclus nume, adrese de email şi numere de telefon ale unor 
utilizatori Uber din întreaga lume, precum şi nume şi numere de licenţe a 600.000 de şoferi din Statele Unite, a 
spus preşedintele Uber, Dara Khosrowshahi. 
Uber nu a dezvăluit care sunt restul ţărilor afectate. 
În Statele Unite, un purtător de cuvânt al Comisiei Federale pentru Comerţ a spus că agenţia evaluează 
”îndeaproape problemele grave care au apărut”, în timp ce senatorul democrat de Conneticut Richard Blumenthal 
a anunţat pe Twitter că comisia pentru comerţ din Senat ar trebui să organizeze o audiere pentru ”a cere Uber să 
explice compromiterea scandaloasă a datelor şi întârzierea inexplicabilă a informării clienţilor şi a şoferilor”. 
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Uber a anunţat că va notifica proprietarii conturilor afectate, în următoarele zile. Directorul pentru securitate a 
fost concediat, precum şi un adjunct al acestuia, pentru rolul avut în acest caz şi ascunderea lui. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
  
• Comisarul european pentru sănătate, afirmaţii grave: Îi invită pe cei din mişcările antivaccin să facă turul 
cimitirelor 
Comisarul european pentru sănătate, lituanianul Vytenis Andriukaitis, a subliniat joi "responsabilitatea morală" a 
oponenţilor vaccinării, pe care i-a invitat "să facă turul cimitirelor europene" şi să-i "viziteze pe copiii afectaţi de 
poliomielită", relatează AFP. "Aceste mişcări antivaccinare nu ştiu ce fac, nu ştiu ce spun", a declarat comisarul 
european în cursul unei conferinţe de presă la Bruxelles conform Agerpres. 
"Anul acesta, nişte tineri părinţi şi-au îngropat copilul mort de rujeolă", a spus el, fără a face alte precizări. "Toţi 
cei care se opun vaccinurilor să meargă să viziteze această familie, să se ducă la mormântul copilului, ca să 
înţeleagă ce sunt pe cale să facă", a continuat Andriukaitis. 
"Aş vrea să invit toate aceste mişcări împotriva vaccinării să facă turul cimitirelor europene, unde mai sunt încă 
mormintele oamenilor care au murit la începutul secolului XIX sau în secolul XVIII. Atât de mulţi tineri mureau în 
acele vremuri, atâţia copii, pentru că nu exista vaccinare", a insistat comisarul european, de profesie medic. 
Vytenis Andriukaitis şi-a exprimat totodată dorinţa ca "toate aceste mişcări să meargă să-i viziteze pe copiii 
afectaţi de poliomielită". "Aceste mişcări ne duc cu decenii în urmă, în anii obscurantismului, dacă nu în epoca de 
piatră", a afirmat el, apreciind că "aceste persoane au o responsabilitate morală". 
"Statele membre au ratificat convenţia privind drepturile copilului şi trebuie să le asigure protecţia la cel mai 
ridicat nivel", a menţionat comisarul european. "Dacă părinţii lor nu înţeleg, atunci va trebui ca guvernele să-şi 
asume responsabilitatea pentru protecţia acestor copii şi să le apere astfel dreptul la viaţă", a avertizat el. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Jean-Claude Juncker: Când se produce un dezastru, vreau ca Uniunea Europeană să ofere mai mult decât condoleanțe 
''De fiecare dată când se produce un dezastru, vreau ca Uniunea Europeană să ofere mai mult decât 
condoleanțe'', a declarat președintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, joi, cu ocazia prezentării noilor 
planuri ale executivului comunitar de consolidare a capacității Europei de a face față dezastrelor naturale. 
''Europa nu poate asista neputincioasă atunci când statele noastre membre sunt lovite de dezastre naturale și au 
nevoie de ajutor. Nicio țară din Europa nu este imună la dezastrele naturale, care, din păcate, au devenit o 
normalitate'', a adăugat oficialul european citat într-un comunicat publicat pe site-ul Comisiei Europene. 
Un element-cheie al noilor propuneri publicate joi de Comisia Europeană îl reprezintă crearea ''rescEU'', o rezervă 
la nivel european de capacități de protecție civilă care să vină în completarea forțelor naționale. Această rezervă 
va include avioane destinate stingerii incendiilor forestiere, pompe speciale de apă, echipe de căutare și salvare în 
zonele urbane, spitale de campanie și echipe medicale de intervenție în situații de urgență în caz de dezastre cum 
ar fi inundațiile, incendiile forestiere, cutremurele și epidemiile. 
Noile planuri au fost anunțate în contextul în care numai în 2017, peste 200 de persoane și-au pierdut viața în 
Europa din cauza dezastrelor naturale și peste un milion de hectare de pădure au fost distruse. 
''Tragediile din vara trecută și din ultimii ani au demonstrat că sistemul existent de răspuns în caz de dezastre și-a 
atins limitele în formatul actual, bazat pe voluntariat'', a declarat Christos Stylianides, comisarul pentru ajutor 
umanitar și gestionarea crizelor, citat pe site-ul executivului comunitar. 
''Provocările cărora trebuie să le facem față au evoluat, iar noi trebuie, la rândul nostru, să ne adaptăm. Trebuie 
să demonstrăm solidaritate și responsabilitate comună la toate nivelurile. Este ceea ce așteaptă de la noi cetățenii 
europeni și sper ca guvernele europene și Parlamentul European să îmbrățișeze această propunere'', a adăugat 
comisarul. 
Mecanismul de protecție civilă al UE, lansat în 2001, se bazează, în forma sa actuală, pe un sistem voluntar, prin 
care UE coordonează contribuțiile voluntare ale statelor participante în sprijinul unei țări care a solicitat asistență, 
se arată în propunere. Însă, în ultimii ani, condițiile meteorologice extreme și alte fenomene au solicitat la 
maximum capacitatea statelor membre de a se ajuta reciproc, mai ales în situațiile în care mai multe state 
membre se confruntă simultan cu același tip de dezastru. În cazurile în care nu sunt disponibile resurse sau 
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resursele care pot fi mobilizate sunt limitate, UE nu dispune de o capacitate de rezervă pentru a acorda asistență 
statelor membre care nu mai pot face față. 
Mecanismul de protecție civilă al UE include toate statele membre ale UE, precum și alte câteva state participante 
din afara UE, respectiv Islanda, Norvegia, Serbia, Fosta Republică Iugoslavă a Macedoniei, Muntenegru și Turcia. 
''rescEU'' ar urma să poată fi activat pentru a acorda asistență și acestor state participante ca un semn al 
solidarității europene. 
În planul de adaptare a mecanismului de protecție civilă la caracterul tot mai complex al dezastrelor se prevede că 
statele membre vor trebui să își comunice strategiile naționale de prevenire și pregătire, astfel încât eventualele 
deficiențe să poată fi identificate și remediate în mod colectiv. 
Comisarul Stylianides a precizat însă că responsabilitatea primară pentru răspunsul la dezastru va aparține în 
continuare fiecărui stat membru. El a precizat că forțele de rezervă ar costa UE circa 100 de milioane de euro (120 
de milioane de dolari) anual, conform agenției DPA. 
Propunerea trebuie să fie aprobată de Parlamentul European și de statele membre. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Statul Islamic a început DECAPITĂRILE: Scene ȘOCANTE cu teroriștii care se decapitează între ei 
Gruparea Stat Islamic (SI) a decapitat joi 15 combatanţi ai săi din cauza unor dispute din interiorul organizaţiei în 
provincia afgană Nangarhar (est), a indicat administraţia locală, citată de Reuters. 
Nu au fost disponibile mai multe detalii şi nu există încă o confirmare din partea Statului Islamic, a cărui ramură 
locală este cunoscută ca Statul Islamic din Khorasan, după denumirea veche a regiunii ce include Afganistanul 
contemporan, scrie agerpres.ro. 
Separat, o bombă a explodat în Jalalabad, capitala provinciei Nangarhar, în aceeaşi zi, fiind ucise cel puţin opt 
persoane, cu toate că nu există niciun indiciu în legătură cu cine ar fi responsabil pentru atac. 
Potrivit purtătorului de cuvânt al guvernatorului provincial Attaullah Khogyani, 15 combatanţi ai SI au fost 
executaţi după o serie de dispute în interiorul grupării, care a devenit celebră pentru brutalitatea sa. Decapitările 
au avut loc în bazarul din Sukh Ab, în districtul Achin. 
Nangarhar, unde mişcarea a apărut pentru prima dată în preajma începutului anului 2015, este o regiune nesigură 
pentru Statul Islamic şi alte grupări militante de la graniţa permeabilă dintre Afganistan şi Pakistan. 
Între mişcarea talibană şi Statul Islamic au loc frecvent lupte în Nangarhar şi amândouă grupările sunt vizate de 
lovituri aeriene americane susţinute. Cu toate acestea, puţin se ştie despre natura exactă a relaţiilor dintre cele 
două grupări. Au existat incidente izolate în Afganistan în care cele două grupări au părut că ele cooperează. 
Potrivit unor documente ale serviciilor de informaţii afgane, primite de Reuters, la începutul acestui an, unii 
oficiali din domeniul securităţii cred că Statul Islamic este prezent în nouă provincii, din Nangarhar şi Kunar, în est, 
până în Jawzjan, Faryab şi Badakhshan, în nord, şi Ghor, în centru-vest. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Rusia ia apărarea Coreei de Nord! Acuzații grave pentru SUA 
'Astfel de acţiuni, care împing situaţia pe marginea prăpastiei, riscă să se încheie cu o mare catastrofă, nu numai la 
nivel regional, ci şi la nivel global', a avertizat purtătoarea de cuvânt al Ministerului de Externe rus, Maria 
Zaharova, scrie Agerpres. 
 
Decizia Washingtonului 'nu contribuie la reducerea tensiunii' în Peninsula Coreeană, a adăugat ea într-o 
conferinţă de presă. 'Este vorba mai degrabă de o nouă acţiune de intimidare, de o agitaţie mediatică, atunci când 
ar trebui să se concentreze pe o activitate diplomatică menită să conducă la soluţionarea problemei', a mai spus 
Zaharova. 
 
Preşedintele american Donald Trump a anunţat luni că Washingtonul a decis să înscrie din nou Coreea de Nord pe 
lista sa neagră ce cuprinde statele care sprijină terorismul, Statele Unite dorind astfel să sporească presiunile 
asupra Phenianului în contextul în care armata nord-coreeană îşi continuă dezvoltarea programelor nuclear şi 
balistic. 
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(Sursa: Agerpres) 
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